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Menighedsrådsmøde i Vor Frue – Vindinge Sogns Menighedsråd 

Onsdag d. 22. maj 2024 kl. 19.00 i Sognegården. 

Beslutningsprotokol 
 

Til stede: Else-Marie Høgstrup, Erik Johannes Larsen, Lotte Søndergaard Møller, Seth Johnn 

Fjeldsted, Bodil Frantsen, Marianne Lauritzen, Maiken Gotlieb Wilhelmsen, Karina Ankjær Johan-

sen, Jeanett Bruntse-Olsen, Mette Rasmussen, Paul Kofoed Christiansen (Vikarpræst), Jørn Zing-

lersen (Suppleant), Heidi Frost Andersen (Medarbejderrepræsentant) 

Afbud: Kjeld Erik Sørensen, Hanne Hellerup Ladegaard-Pedersen, Karen Giødesen (Præst) 

Referent: Martin Gundersen 

Tilhører: Bjarne Olesen 

 

1. Godkendelse af dagsorden: 

Der blev tilføjet et lukket punkt om personalesituationen umiddelbart efter Punkt 5, orientering fra 

kontaktpersonen. 

Med den ændring blev dagsordenen godkendt. 

 

2. Godkendelse af beslutningsprotokol fra sidste møde, samt underskrift: 

Følgende er tilføjet under punkt 6: 

Halloween i Vindinge bliver også afholdt med det hidtidige koncept. 

Med den ændring blev beslutningsprotokollen godkendt og underskrevet. 

 

3. Kvartalsrapport 1. kvartal 2024: 

Kvartalsrapporten for 1. kvartal 2024 blev gennemgået, godkendt og underskrevet. 

 

 4. 2 ansøgninger om lån af kirke og sognegård til at øve på klaver og orgel: 

Menighedsrådet besluttede at vi ikke kan imødekomme ansøgningerne. 

Erik giver ansøgerne besked. 

 

5. Orientering: 

  

• Formanden: 

- Landemode 19. juni 2024. Dem som ønsker at deltage, skal selv tilmelde sig via 

linket udsendt med dagsordenen. 

- Magasinet Palladius. Erik, Else-Marie, Bodil, Karen, Paul, Mette, Jørn, Lotte og 

Karina ønsker at modtage magasinet. Martin bestiller og sørger for de bliver udle-

veret løbende. 

- Erik orienterede om den udsendte vedtægt for samarbejde om ansættelse af en 

personalekonsulent. 

- Erik orienterede om den udsendte vedtægt for samarbejde om ansættelse af en 

bygningskonsulent. 

- Mødet om Kirkeliv og budget med Provstiudvalget bliver afholdt d. 11. juni 2024 

kl. 9.05 – 10.05. Else-Marie, Jeanett, Erik, Martin og Bodil deltager. 

- Netværksmøde for fællesskaber for gående i Roskilde kommune d. 21/6 2024. 

Hanne deltager. 
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• Præst: 

 Paul: 

-    Det nye KirkeNyt er lige kommet. 

     Nye initiativer: 

     5/6 Fyraftensrefleksion 

     6/6 Herreværelset. Paul og Tage er tovholdere på initiativet. 

     16/6 Pilgrimsvandring 

     17/6 Sommerudflugt. Tilmelding åbner d. 28/5 2024. 

     Konfirmandindskrivning er åbnet 

     Under Vindingedagene i august er vores bidrag en Jazzgudstjeneste og 

     højskolesang i Sognegården bagefter. 

-    Der er ikke så mange dåb om søndagen mere, spørge Else-Marie. 

     Martin Svarer at det er forældre der selv ønsker hvornår de vil have dåb og er det 

     inden for de rammer jeg har, så får de dåb hvor de ønsker. 

-    Paul informerer om at til gudstjenesten Pinsedag i Vor Frue deltog 2 og i Vindinge 

     deltog 4. Bør vi kun have en gudstjeneste Pinsedag? 

     Erik svarer at jf. den særaftale vi har med Stiftet om at have én søndagsgudstje- 

     neste hver weekend i Pastoratet skal vi på følgende dage have en i hvert sogn på 

     juledag, Påskedag og Pinsedag.  

- Else-Marie spurgte Ind til om det er sangerne selv der vælger ind- og udgangs-

bøn? 

Paul svarer at det er det ikke. 

 

• Kontaktperson: 

-     Tidsregistrering for medarbejdere bliver indført pr. 1/7 2024. Det rent prakti- 

      ske er ikke på plads endnu, men jeg forventer at det bliver via Churchdesk at der 

      skal indberettes. 

- Efter sidste menighedsrådsmøde, hvor vi besluttede at vi skal gen indhente  

børneattester hvert andet år, er der indkommet en skrivelse fra Provstiet, hvor de 

beder os om at gøre det hvert tredje år. Menighedsrådet besluttede at følge Prov-

stiets skrivelse.      

-     Lotte ønskede at få en løsning om hvordan vi håndterer en sygemelding i 

      weekender. Lotte vil ikke være ansvarlig, for at finde vikarer i weekenden. 

      Menighedsrådet bakkede om at der skal findes en løsning der ikke indbefat-  

      ter kontaktpersonen. 

      Lotte afholder et møde med Karen inden næste menighedsrådsmøde for at lave  

      en løsning. 

-     Johnn spurgte ind til om man som menighedsrådsmedlem er forsikret igennem 

                            Folkekirken. 

                            Martin svarer at menighedsrådsmedlemmer er forsikret jf. betingelser beskrevet i 

                            Håndbog for Folkekirkens Forsikrings- og Selvforsikringsordning. 

                            Der er mulighed for selv at nærlæse betingelserne i håndbogen via dette link: 

       https://folkekirkensintranet.dk/skabeloner/skabelon/skabelon-forsikring 

 

Lukket møde: 

Lotte informerede om personalesituationen.   

  

 

https://folkekirkensintranet.dk/skabeloner/skabelon/skabelon-forsikring
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• Aktivitetsudvalg: 

 Else-Marie: 

-    Vi har haft møde i dag. 

     Efteråret er planlagt. 

     Sogneudflugten er klar og tilmeldingen åbner d. 28/5 2024. 

      

• Kirke- og Kirkegårdsudvalg: 

 Maiken: 

- Der er syge træer i skovstykket i Vor Frue. 

Alleen fra Vor Frue hovedgade og op til kirken er blevet meget tæt og bør beskæ-

res. 

Lindetræer på kirkegården i Vindinge skal også beskæres. 

Der arbejdes på at beskære buskene udenfor Samlingsstedet. 

Bøgehækken ved vejen vil blive fjernet og der bliver lavet blomsterbede i stedet 

for. 

 

•  Kirkeværge: 

- Vedrørende kalkning af vores kirker, er de af Nationalmuseets udbedte rapporter 

efter en prøvekalkning, nu sendt ind til dem. Så nu er det bare at vente igen. 

- Synet af vores bygninger i både Vor Frue og Vindinge gik godt.  

- Johnn arbejder på afløbet ved den ene kældernedgang i Vor Frue kirker som 

stopper til. 

- Johnn spørger indtil hvem præsten skal henvises til, hvis der er noget i vejen med 

Præstegården. 

Erik svarer at det er til kirkekontoret. 

 

• Kasseren: 

- Intet at berette. 

 

• Medarbejderrepræsentanten: 

- Babysalmesang i Vor Frue er aflyst på grund af manglende deltagere. 

Organisten har fået stafetten og vil arbejde på at lave noget musik for børn i Vor 

Frue. 

- Personalet skal på sommertur d. 11/6. 

 

• Øvrig orientering: 

- Intet at berette. 

 

6. Menighedsrådsvalg 2024: 

- Evaluering af orienteringsmøderne 2024. 

  Mette: I Vindinge fungerede det godt med pølser og orienteringsmøde. Vor Frue skal gentænkes. 

  Jeanett: Tidspunkt for selve orienteringsmødet skal præciseres.  

  Lotte: Dagsorden burde have været mere gennemarbejdet og komme med et mere konkret 

  signal. 

  Paul: Man burde overveje at holde et orienteringsmøde som der står i lovgivningen omkring 

  Pastorater med at menighedsråd. Kun holde ét orienteringsmøde. 

  Jeanett: Der er en god signalværdi i at holde det begge steder. 

  Mette: Man kunne holde det begge steder på samme dag. 
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  Maiken: Tirsdag er der i Vor Frue mange børn i hallen. Måske det var der man skulle have 

  serveret pølser. 

  Lotte: Godt med 2 møder og gerne samme dag. 

- Hvem genopstiller ikke: 

  Kjeld E. Sørensen. 

- Bjarne Olesen som er tilhører på dagens menighedsrådsmøde stiller op. 

- Tidspunkt for valgforsamlingen d. 17/9 2024: 

   Vor Frue kl. 17 og i Vindinge kl. 19. 

 

7. Køb af rapport fra kirkefondet: 

Menighedsrådet drøftede muligheden og mente at vi var godt dækket med de rapporter fra 

Folkekirkens uddannelses- og videncenter. 

Erik foreslår at det nye menighedsråd bestiller en rapport om 3 år når den udkommer igen. 

Paul henstillede til at menighedsrådet gennemarbejdede tallene. 

 

8. Aktionsliste: 

Kollektudvalget har haft møde i dag. 

Karen har ønsket et socialt projekt som hedder Café Exit som modtager af kollekten fra 

konfirmationsdagene.  

Til næste menighedsrådsmøde vil udvalgets oplæg blive præsenteret. 

 

9. Eventuelt: 

- Paul: Er der nogle i menighedsrådet som har lyst til at hjælpe til ved Open Church i Vor Frue 

  under Roskilde Festivalen. 

  Jeanett og Maiken vil gerne deltage. 

  Bjarne Olesen, tilhører på mødet, vil også gerne deltage. 

- Johnn: Tak for gaven til Cindie og mit sølvbryllup. 

 

Næste møde er d. 12. juni 2024 i Samlingsstedet i Vor Frue. 

 

 

Erik Johannes Larsen  

Jeanett Bruntse-Olsen  

Mette Rasmussen  

Karina Ankjær Johansen  

Bodil Frantsen  

Else Marie Høgstrup  

Marianne Lauritzen  

Kjeld E. Sørensen Afbud 
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Maiken Gotlieb Wilhelmsen  

Karen Giødesen Afbud 

Seth Johnn Fjeldsted  

Lotte Søndergaard Møller  

Hanne Hellerup Ladegaard-Pedersen Afbud 

 


